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Bestyrelsesmøde for SCR Kommunikation  

21/10-2024 kl.  16.00-18.00  

Referat 

Mødet blev afholdt i mødelokalet 1. sal på Elisagårdsvej 

 

 

Til stede: Anja Bau, Karen Munk, Birgitte Baktoft, Dorthe Friis Jensen, Anders Fransson, Lisbeth Jensen, 

Margit Hartvig og Gitte Pedersen (referent), 

 

Deltagelse online:  

 

Afbud: Birthe K. Vinner Nielsen og Maria Kongsaa 

 

Ad 1. Velkommen til nyt bestyrelsesmedlem og præsentationsrunde 

Margit Hartvig (brugerrepræsentant). Lille præsentationsrunde. Velkommen til Margit. 

 

Ad 2. Faglig præsentation 

Tilbuddet til borgere med stemmevanskeligheder v/audiologopæd Anne Bingen-Jakobsen 

Anne gav en fin præsentation af tilbuddet til borgere med stemmevanskeligheder. Herefter en lille prøve på, 

hvordan det lyder, når der udføres LSVT-undervisning (meget høj stemmeføring). Denne prøve førte videre til 

en debat om, hvad der kræves af undervisningslokalerne, så det ikke påvirker andre undervisningstilbud. 
 

Ad 3. Godkendelse af dagsorden. 

Dagsorden godkendt. 

 

Ad 4. Orientering om organisering af SCR Kommunikation.  

Anja fortæller, at Anja og Gitte netop har været til møde med skolechefen, og det er nu endeligt aftalt, at Anja 

fremover bliver leder og Gitte administrativ leder med stedfortræderfunktion. Birgitte nævner, at det fortsat er 

vigtigt at huske, at kerneopgaven på SCR Kommunikation er specialundervisning, som det er vigtigt at holde 

fast i. Tillykke til Anja med stillingen. 

 

Ad 5. Økonomi 

Gennemgang af udsendt økonomioversigt 

Forventningen til udgiften for hjælpemidler er forudsat til kr. 4,1 mio., da vi har fået gennemgået en del af 

hjælpemidlerne, og der er en del til genbrug. Vi har nu fået lidt mere pedel-hjælp til at ordne dette. 

Med ovenstående forudsætninger vil det ende med, at resultatet bliver et overskud på ca. kr. 1 mio. pr. 

31.12.2024. Der kan dog hurtigt ske ændringer, idet det er svært at forudsige præcist, hvilke behov der opstår 

hos borgerne resten af året.  

Birgitte efterspørger, hvordan det oprindelige budget er i forhold til det budget, vi åbnede år 2024 med. Til 

næste bestyrelsesmøde udarbejdes en økonomirapport, hvor det oprindelige budget også fremgår. 

Herefter lille debat om, hvorvidt det er rimeligt at bruge et driftsoverskud på eventuelle flytteudgifter. 

Overskuddet forventes brugt til ansættelse af fagpersonale til nedbringelse af ventelister. Herefter lille debat 

om hjælpemidler.  

Bestyrelsen tager prognosen til efterretning. 
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Ad 6. Meddelelser fra ledelsen 

Anja og Gitte fortæller om aktuelle og forestående forhold på SCR Kommunikation, herunder…. 

 

a) Seneste om kommunens planer om matrikelskift 

Anja og Gitte har møde med planlægningsgruppen og BARK arkitekter på Rådhuset d. 31.10.2024. 

Herudover er der et planlagt møde med en fokusgruppe af medarbejdere, der deltager i møde med 

arkitektgruppen d. 13. november 2024 for at få beskrevet de nødvendige lokalebehov. 

 

b) Ventetider 

Anja fortæller om ventetiderne i de forskellige teams:   

Stemme: 3 mdr. til ikke akutte 

Hjerne: 4-6 uger 

IKT: 6 uger til ikke akutte 

Høre: Gennemsnit 3 måneder 

Syn: 3-4 mdr. (DJ: 2,5 mdr.) 

 ADHD: ca. 8 uger til individuel samtale. (6-9) mdr. ventetid på hold)  

 

Lisbeth fortæller, at der er borgere i synsrådgivningen, som er begyndt at være mærkede af, at der er så lang 

ventetid i synsrådgivningen. Anja fortæller, at der er stort fokus på at få nedbragt denne ventetid. Der er ansat 

forskellige vikarer, som hver især bidrager til at få løst opgaverne. Der er ingen borgere, som skal føle, at de 

bliver sat bagerst i køen, fordi de er oppe i alderen. Det er især vigtigt med en god kommunikation til 

borgerne. 

Der er stillingsopslag ude lige nu til en børnesynskonsulent, som forventes ansat pr. 1. januar 2025.  

 

Ad 7. Meddelelser fra byråd 

Birgitte fortæller, at der nu er landet et budget 2025 her d. 9. oktober 2024, hvori der er omkalfatret 150 mio. 

kr. De praktiske resultater af dette budget vil vise sig til næste år. Der er lagt planer for drøftelser i alle 

udvalgene inden d. 1. januar 2025. Der er fx overkapacitet på dagtilbudsområdet, og her er der brug for 

tilpasninger. 

 

Der er blevet vedtaget en handicappolitik i byrådet. Handicappolitikken findes på Roskilde Kommunes 

hjemmeside: Handicappolitik - Roskilde Kommune. Der er lagt et stort forarbejde i at få udarbejdet denne 

politik, som nu skal ud og virke. 

 

Ad 8. Meddelelser fra organisationer og brugere 

Lisbeth fortæller, at Dansk Blindesamfund nu laver lokale regionale kurser til eksempelvis nyblinde, i stedet 

for at have kurser på Fuglsangcentret. Nyblindekurserne vil fra januar blive afholdt i Vor Frue Sognegård, som 

er et velkendt sted for medlemmerne. 

 

Anders fortæller, at der har været et projekt med robot-støvsugere i foreningen. En robot-støvsuger regnes nu 

for et almindeligt forbrugsgode, og Birgitte fortæller, at det også er et emne i hjemmeplejen. 

 

Margit fortæller, at der sket mange ting i Høreforeningen. Foreningen er nu fusioneret med foreningen Decibel 

(primært børn og unge). Det er der nu kommet 32 nye medlemmer ud af i Roskilde afdelingen. Der er også 

kommet flere nye medarbejdere i Høreforeningen. Det hele skal lige finde sine nye ben. 

Der er lavet et projekt ’Ingen skal stå alene’ – som er rettet mod erhvervsaktive med høretab. 

Herudover er der fokus på Region Sjællands ventetider for nye høreapparater. 

https://www.roskilde.dk/da-dk/om-kommunen/vision-og-politikker/politikker/handicappolitik/
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Der er også rettet fokus på borgernes tilfredshed med høreapparaterne og brugen af dem. Margit har kun hørt 

godt om SCR Kommunikation fra brugerne. 

Der er oprettet en forebyggelsesalliance mellem forskellige tilbud. Mange høreapparater kan i dag så mange 

ting, som også kan være svære at benytte, og her skal man passe på med ikke at hægte de ældre borgere af. 

Høreforeningen er nu flyttet en etage ned ude i Handicappens Hus i Taastrup, nu da der er blevet flere 

medarbejdere efter fusionen med Decibel. 

 

Ad 9. Meddelelser fra medarbejdere 

Dorthe fortæller, at der som tidligere nævnt, er ventelister i flere teams, og hvor der er udsendt ventelistebreve 

og efterfølgende tid i e-boks med en optiktid. Det har i en periode været en realitet, at der har været en række 

udeblivelser til tiderne i optikklinikken, og det er rigtig ærgerligt. Der er taget et nyt initiativ, hvor der nu ringes 

op til borgerne med reminder om de aftalte tider, og det mærkes allerede. 

 

Karen fortæller, at stillingsopslaget i synsteamet kan være svært at besætte. Der er ikke særlig mange 

synskonsulenter – enten kan man rekruttere en medarbejder fra et andet kommunikationscenter eller også må 

det være en lærer, som efterfølgende bliver efteruddannet. (Efteruddannelsen består i PD-moduler, hvor 

medarbejderne skal bruges op til 200 timer). 

 

Herudover er der ventetid i høreafdelingen – både i det kommunale tilbud og på de opgaver, som er relateret 

til den regionale opgave, som vi løser for Hørecenter Sjælland. Der er opslået en projektstilling i høreteamet 

frem til 30. juni 2025 med henblik på at få nedbragt ventelisterne. Lille debat om samarbejdet med Region 

Sjælland. Der oprettes en ugentlig telefontid i høreteamet, som vil være en mulighed for borgerne til at tale 

med en hørekonsulent.  

Anja supplerer med at fortælle, at der med dette tiltag er telefontid i alle teams. 

 

D. 29. oktober er der temadag i Handicappens Hus i Taastrup for alle på SCR Kommunikation med emnet 

søvn. Bestyrelsen er velkommen til at komme og høre oplægsholderen fra kl. 9-12. Interesserede skal melde 

tilbage til Gitte om dette senest fredag d. 25/10 på mail: gitteped@roskilde.dk. 

 

Der er i øjeblikket mange netværk for fagkonsulenterne, og SCR Kommunikation er repræsenteret i alle 

netværk, så alle er opdateret på nyeste viden.  

 

Ad 10. Eventuelt 

Punkt på næste bestyrelsesmøde vil være: Datoer for møder i år 2025. Birgitte og Anja finder forslag før 

mødet d. 11. december 2024. 

 

Næste møde d. 11. december afsluttes med julefrokost, som afholdes her på Elisagårdsvej. Eventuelle kost- 

og allergihensyn sendes i god tid forud for mødet til Gitte på mail: gitteped@roskilde.dk. 

 

Møderne afholdes fremover i mødelokalet på 1. sal.  

 

Næste bestyrelsesmøde er onsdag d. 11. december 2024 kl. 16-18 på Elisagårdsvej med efterfølgende 

julefrokost. 

 

 

 

 

 

Kommende møder i 2024: 

 Onsdag d. 11. december (+ 

julefrokost) 

… alle kl. 16-18 
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